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Slovo starosty obce
Váženı́ spoluobčané, máme za sebou velmi těžký
rok, poznamenaný celosvětovou koronavirovou
epidemiı́. Celá země se potýká s výrazným pro-
padem ekonomiky, který dřı́ve či později zasáhne
i do rozpočtu měst a obcı́.

Různá vládnı́ opatřenı́ doposud neumožňujı́
konánı́ kulturnı́ch a společenských akcı́. Z toho
důvodu nebylo možné uskutečnit křest nově vy-
dané knihy o Pačlavicı́ch a mı́stnı́ch částech
Pornicı́ch a Lhotě. Naštěstı́ se nám podařily
uskutečnit všechny plánované akce pro rok 2020.

Byla dokončena nadstavba kuchyně a rekon-
strukce ”třet’áku“ v Sociálnı́ch službách. Oprava
budovy zámku se protáhne do března roku 2021.
V druhém pololetı́ se také podařilo vybudovat
chodnı́k v Pačlavicı́ch směrem na Dětkovice, těsně
před koncem roku pak tolik očekávaný a slibo-
vaný chodnı́k v Pornicı́ch směrem na Morkovice.
Letos bychom konečně měli začı́t prodávat sta-
vebnı́ pozemky v bývalé zámecké zahradě.

Na závěr bych chtěl poděkovat obcı́m Počenice-
Tetětice a Nı́tkovice za pomoc při zajištěnı́ dez-
infekce pro Sociálnı́ služby Pačlavice. Dále děkuji
spoluobčanům, kteřı́ předevšı́m v jarnı́m ob-
dobı́ mimořádných koronavirových opatřenı́ po-
dali obci pomocnou ruku. Jmenovitě panı́ Ma-
rii Grüberové, Martě Soukenı́kové, Magdě Sur-
mové a Marii Frkalové za šitı́ látkových roušek.
Tyto byly průběžně rozdávány seniorům v našich
obcı́ch. Dále děkuji spoluobčanům, kteřı́ pomáhali
s nákupy potravin a pracovnicı́m obce za roz-
voz obědů v době, kdy nesměly Sociálnı́ služby
zajišt’ovat stravu pro cizı́ strávnı́ky. V neposlednı́
řadě patřı́ poděkovánı́ Vám všem, kteřı́ se jakou-
koliv měrou podı́lı́te na údržbě obecnı́ch pozemků
a tı́m přispı́váte k přı́jemnému vzhledu našı́ obce.

Váženı́ spoluobčané, věřı́m, že toto náročné ob-
dobı́ společně zvládneme. Přeji Vám do dalšı́ch
dnů hlavně pevné zdravı́, které je to nejcennějšı́,
co každý z nás má.

Pavel Čech, starosta Obce Pačlavice
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Novostavba chodnı́ku v obci Pornice
V roce 2017 byla zpracována projektová doku-
mentace na chodnı́k v Pornicı́ch směrem na Mor-
kovice. Bylo nutné vykoupit pozemky. Bohužel se
to nepodařilo od všech majitelů, proto musel být
chodnı́k ukončen u domu č.p. 127. Po vydánı́ sta-
vebnı́ho povolenı́ se ve spolupráci s MAS Hřı́běcı́
hory podařilo zı́skat na realizaci chodnı́ku do-
taci od Ministerstva pro mı́stnı́ rozvoj ČR v cel-
kové výši 2 786 611,70 Kč. Z vlastnı́ch zdrojů
obec zaplatila 1 778 803,65 Kč. Celkem nás tedy
chodnı́k přišel na 4 565 415,35 Kč. Součástı́ stavby
byly také opěrné zdi a nové veřejné osvětlenı́
včetně nasvětlenı́ přechodového mı́sta u zastávek
a křižovatky. Stavbu provedla Správa a údržba
silnic Kroměřı́žska s.r.o.
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Novostavba chodnı́ku v obci Pačlavice
V roce 2020 se podařilo zı́skat dotaci od Zlı́nského
kraje. Celkově nás stavba přišla na 786 186 Kč.
Zlı́nský kraj se podı́lel částkou ve výši 49,99 %, což
představovalo 392 000 Kč. Zbytek podı́lu 50,01 %,
tedy částku 394 186 Kč uhradila obec z vlastnı́ch
zdrojů. Stavbu provedla v průběhu měsı́ce zářı́
Správa a údržba silnic Kroměřı́žska s.r.o.
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Pokračovánı́ projektu
”Zkvalitněnı́ ubytovacı́ch kapacit, 2. etapa“
Začátkem roku se podařilo zkolaudovat a předat
Sociálnı́m službám Pačlavice nadstavbu bu-
dovy kuchyně, čı́mž se kapacita tohoto objektu
rozšı́řila o šest dvoulůžkových pokojů a jeden jed-
nolůžkový. Je zde tedy ubytováno celkem třináct
klientů. V červnu pak byla dokončena a předána
budova ”Třet’áku“.

V současné době se ještě pracuje na rekon-
strukci vnitřnı́ch prostor zámku. Jelikož se jedná
o památkově chráněnou budovu a při pracı́ch
došlo k nepředvı́datelným skutečnostem, muselo
se počkat na vyjádřenı́ Národnı́ho památkového
ústavu. Tı́m došlo k posunu termı́nu dokončenı́
stavby a navýšenı́ ceny rekonstrukce o nutné
vı́cepráce. Na druhé straně se podařilo zı́skat
na dotacı́ch od Zlı́nského kraje dalšı́ dva mi-
liony korun. Výsledkem přestavby budou jedno
a dvoulůžkové pokoje s vlastnı́m sociálnı́m
zařı́zenı́m, čı́mž výrazně stoupne kvalita uby-
továnı́. Kromě obce Pačlavice a Zlı́nského kraje se
na této akci významně finančně podı́lı́ také Minis-
terstvo práce a sociálnı́ch věcı́ ČR.

Stavebnı́ pozemky
Po mnoha letech jsme v létě loňského roku
konečně zı́skali stavebnı́ povolenı́ pro přı́pravu
infrastruktury ke stavebnı́m pozemkům
v zámecké zahradě. Podařilo se také vykou-
pit a následně zbourat zchátralou budovu
bývalé Mateřské školy v Pačlavicı́ch. Dı́ky
tomu vzroste počet nových stavebnı́ch po-
zemků na deset. V tomto roce proběhne jejich
prodej. Na základě výše zmı́něného povolenı́
započnou také práce na inženýrských sı́tı́ch
a přı́jezdových komunikacı́ch.
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Činnost knihoven Pačlavice a Lhota v roce 2020
Knihovna Pačlavice
Knihovnice: Jitka Horáková

e-mail: knihovnicejitka@centrum.cz
Výpůjčnı́ doba: každý pátek od 14 do 17 hodin

Pobočka Lhota
Knihovnice: Milada Drábková
Výpůjčnı́ doba: každý pátek od 16 do 18 hodin

Internetová stránka knihovny
knihovnapaclavice.webk.cz

Na stránkách knihovny najdete aktuálnı́
přehledy všech titulů v knihovnách, možnost
půjčovánı́ e-knih zdarma pro čtenáře knihoven,
knižnı́ novinky ve fondech knihoven, přehled
zapůjčených titulů z Knihovny Kroměřı́žska
i z knihovny v Morkovicı́ch. Na stránkách bylo
v loňském roce 5600 vstupů.

Mı́stnı́ knihovna v Pačlavicı́ch i ve Lhotě nabı́zı́
a poskytuje:
• volný výběr knih z vlastnı́ho fondu knihovny
• půjčovánı́ docházejı́cı́ch periodik (Vlasta,

Květy, Zahrádkář a Týdenı́k)
• výběr knih z výměnného fondu Knihovny

Kroměřı́žska
• výběr knih z fondu knihovny v Morkovicı́ch
• rezervace knih
• prodlouženı́ výpůjčky (osobně, e-mail)
• informačnı́ služby
• veřejný internet

Statistika knihovny Pačlavice za rok 2020:

Registrovaných uživatelů 63
Návštěvnı́ků knihovny 372
Výpůjček knih/časopisů 2083

Protiepidemická opatřenı́ v celém Česku měla
v roce 2020 velký vliv i na činnost knihoven.
Knihovny musely přerušit svou činnost 2 měsı́ce
na jaře a 2 měsı́ce na podzim 2020. Ve zbylých
měsı́cı́ch se knihy půjčovaly při dodržovánı́
přı́sných hygienických opatřenı́.

Největšı́ zájem našich čtenářů je o historické
knihy, zejména od spisovatelů Jana Nováka, Vlas-
timila Vondrušky a Jana Bauera. Mezi nejčtenějšı́
autorky patřı́ Táňa Keleová-Vasilková, Věra
Řeháčková, Magda Váňová. Oblı́bené mezi
čtenáři jsou i detektivky např. od současného
norského autora Jo Nesba. V knihovně si najde
svou oblı́benou literaturu určitě každý, od klasiky
po současné bestsellery Patrika Hartla. Srdečně
zveme všechny občany i děti do nových, krásných
prostor knihoven.

Jitka Horáková

Občanská rubrika
Počet obyvatel k 31. 12. 2020 867
z toho 424 mužů a 443 žen

Pačlavice 455
Lhota 200
Pornice 212

Počet obyvatel v procentech
muži 40 %
ženy 43 %
děti 17 %

Rok 2020
Narodilo se: 11 dětı́
Přihlásilo se: 45 občanů
Odhlásilo se: 31 občanů
Zemřelo: 28 občanů
Průměrný věk obyvatel: 45,19 let

Je našı́ milou povinnostı́ opět vás informovat o li-
dech, kteřı́ zcela nezištně pomáhajı́ darovánı́m
krve zachraňovat lidské životy. Máme tu čest vám
oznámit, že naše občanka, panı́ Marie Knéblová
darovala v loňském roce na oddělenı́ Transfuznı́
služby a hematologie Kroměřı́žské nemocnice, a.s.
svou krev již po šedesáté. Za tento mimořádný
a přı́kladný postoj jı́ vyjadřujeme naše velké
poděkovánı́.
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Mateřská škola Pornice
Čas plyne jak voda a rok 2020 byl pro mnohé z nás
ve znamenı́ změn a strašáka jménem Covid. Ne-
bojte se, nenı́ všechno zas tak černé, jak to vy-
padá. I tento bubák má své světlé stránky. Lidé se
vı́ce semkli, začali si vážit zdravı́, jeden druhého
a okamžiků strávených se svými blı́zkými. A to
je v životě to důležité. Dost však na toto téma,
vrat’me se zpět v čase. . .

. . . v lednu jsme s dětmi oslavili Tři krále, po-
zorovali počası́ a užı́vali si zimnı́ch radovánek.
A že jich bylo! Po přivı́tánı́ dlouho očekávaného
jara jsme se s dětmi pilně připravovali na
besı́dku ke Dni matek. To nám bohužel překazilo
nařı́zenı́ vlády o uzavřenı́ mateřských škol. My
však neusnuli na vavřı́nech a využili jsme tento
čas k tvořenı́, kde se fantazii meze nekla-
dou. A tak na školnı́m schodišti k delfı́novi
přibyli kamarádi racci a plachetnice na zna-
menı́ lepšı́ch zı́třků. Mimo povinné vzdělávánı́
jsme se činili při výzdobě třı́d, úklidu budovy

a údržbě školnı́ zahrady, kde zahradnı́ přı́střešek
dostal nový kabát v podobě výmalby pestroba-
revných květin. Podařilo se nám vysadit stromy
na školnı́ zahradě i před mateřskou školou. To
vše za finančnı́ podpory zřizovatele, sponzorů
z řad rodičů, zaměstnanců školy i okolnı́ch spolků.
Všem moc děkujeme. A pak přišla ta skvělá
zpráva o znovuotevřenı́ MŠ. Po řádném úklidu,
dezinfekci všech prostor školky jsme opět přivı́tali
zpět naše malé kamarády. To bylo radosti, to Vám
povı́m!

A tak i přes všechna úskalı́ čas běžel dál, i když
jsme měli značná omezenı́, co se výletů a akcı́
týká, tento vzácný čas strávený s dětmi jsme si
všichni nesmı́rně užili. Proběhl Den dětı́, výlet
předškolnı́ch dětı́ na kolech ke Švábce, cestou ne-
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cestou na Křéby, výlet po krásách Lhoty. A jako
sladká tečka na závěr bylo společné focenı́ třı́d
a dojemné rozloučenı́ s předškoláky.

Léto, léto, léto, jedno z nejkrásnějšı́ch obdobı́.
Slunce, voda a dětský smı́ch. Co vı́c si ještě
přát? A tak jako každý rok, se prvňáčci ne-
trpělivě chystajı́ usednout poprvé do lavic, jsme
se i my v srpnu začali připravovat na nový
školnı́ rok. Našı́m hlavnı́m cı́lem je vytvářet pro
děti v mateřské škole bezpečné, klidné, este-
ticky přı́jemné prostředı́ plné porozuměnı́, radosti
a možnosti stát se samostatnými sebevědomými
osobnostmi. O to se společnými silami snažı́ panı́
ředitelka Světlana Tesařová, panı́ učitelky Jana
Malá, Ivona Křı́žová a Bc. Sandra Machačová,
panı́ logopedka Mgr. Lada Hronková, asistentka
pedagoga Petra Tesařová a školnice panı́ Mi-
roslava Hýsková.

Od zářı́ pracujeme ve dvou věkově rozdělených
třı́dách. Začátek školnı́ho roku 2020/2021 byl
ve znamenı́ seznamovánı́ a adaptace. Navštı́vilo
nás divadélko Rolničky s Duhovou pohádkou.
Předškoláci si zahráli na školu ve školce, v řı́jnu
jsme společnými silami shrabali popadané listı́ na
školnı́ zahradě a objevovali jsme krásy lesů. Pro
povzbuzenı́ v této nelehké době jsme s dětmi na-
malovali obrázky klientům z Domova pro seniory
Starý Mlýn Prasklice.

V listopadu jsme však byli nuceni zavřı́t.
Navštı́vil nás onen zmiňovaný strašák Covid. Ne-
nechali jsme se ale zahnat strachem, vytrvali
jsme, vše vydezinfikovali, umyli, utřeli a vyprali.
Beránkům na zed’ přibylo pár hvězd, aby na nebi
nebyli sami a dětem se lépe usı́nalo. Bacil jsme
vyhnali, školku vyzdobili pro krásný vánočnı́ čas.
Dne 7. 12. jsme mohli znovu otevřı́t. Přišel k nám
Mikuláš s čertem a andělem, pekli jsme vánočnı́
cukrovı́, tvořili přánı́ pro rodiče, zdobili vánočnı́
stromečky a za zvuku koled si užı́vali krásný
vánočnı́ čas. Na závěr tohoto roku přišel i Ježı́šek.

Chceme touto cestou moc poděkovat za pod-
poru zřizovateli Obci Pačlavice, všem sponzorům
a rodičům. Vážı́me si velmi dobré spolupráce
s Obcı́ Prasklice i s okolnı́mi školami a spolky.
Všem ještě jednou děkujeme za projevenou přı́zeň
v roce 2020. At’ je rok 2021 lepšı́, než ten předešlý.

Panı́ učitelka Bc. Sandra Machačová
ve spolupráci s kolektivem MŠ
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Sociálnı́ služby Pačlavice v roce 2020
Kdybychom měli vyjmenovat, co všechno se za po-
slednı́ rok u nás v organizaci změnilo, nestačily by
nám tyto stránky. Rádi bychom však ”vypı́chli“ ty
nejdůležitějšı́ změny, zejména ty, o kterých možná
ani nevı́te.

Začátek roku se u nás kromě dokončovánı́ staveb
budov domova pro seniory a domova se zvláštnı́m
režimem nesl v poněkud pochmurné náladě, je-
likož dotace na poskytovánı́ sociálnı́ch služeb ne-
byly zdaleka takové, jaké bychom potřebovali.
Naše vyhlı́dky na to, jak tento rok zvládneme,
tak byly velice pesimistické. Do toho přišly dalšı́
obavy spojené se začátkem šı́řenı́ koronaviru,
ze kterého jsme jako všichni ostatnı́ měli velké
obavy a museli jsme plánovat, jak zabezpečı́me
chod služeb i při těch nejčernějšı́ch scénářı́ch.

Ke konci nouzového stavu nás čekala dalšı́ těžká
zkouška, ovšem s cı́lem, na který jsme se už
dlouho těšili – přestěhovat všechny naše kli-

enty do nových prostor sociálnı́ch služeb. Opravdu
nešlo o nic jednoduchého, protože jsme vlastnı́mi
silami museli přestěhovat veškerý nábytek, věci
klientů, samotné klienty, a to vše v co nej-
kratšı́m čase. Velké poděkovánı́ proto patřı́ našim
pečovatelkám, pečovatelům, údržbářům a dalšı́m,
kteřı́ přiložili ruce k dı́lu, napřı́klad techničtı́ pra-
covnı́ci obce. Myslı́m, že nebyl nikdo, koho by po
této akci nebolel ”celý člověk“. Ovšem výsledek
stál zato, jelikož většina uživatelů našich služeb
si nové prostředı́ chválı́, předevšı́m komfort
vlastnı́ch koupelen s WC umı́stěných hned u po-
koje.

Dalšı́ letnı́ měsı́ce se nesly v duchu zabyd-
lovánı́ a dolad’ovánı́ tohoto nového prostředı́.
V srpnu nás k tomu velice potěšil výsledek auditu
kvality poskytovánı́ sociálnı́ch služeb, který byl
závěrečnou aktivitou projektu financovaného Ev-
ropským sociálnı́m fondem. Pochváleni jsme byli
napřı́klad za velice kvalitně zpracovaná pravi-
dla služby a soulad těchto pravidel s praxı́, vyso-
kou odbornost střednı́ho managementu, kompe-
tentnı́ pracovnı́ky přı́mé péče, jejich zájem o kva-
litu služby a přı́větivou atmosféru na domově. Ta-
ková pochvala nám vždycky dodá dalšı́ motivaci
ve zdokonalovánı́ našich služeb.

Dalšı́ vlna koronaviru však přinesla opětovné
starosti. Tentokrát jsme se bohužel stejně jako
ostatnı́ poskytovatelé sociálnı́ch služeb tomuto
zákeřnému viru zcela neubránili a měli jsme
problém udržet chod sociálnı́ch služeb v běžném
režimu. Kromě zvládánı́ aktuálnı́ situace se nynı́
věnujeme prostorám zámku, kam by se přibližně
v polovině roku mohlo do zrekonstruovaných pro-
stor přestěhovat 14 klientů domova pro seni-
ory. Senioři tak budou mı́t daleko většı́ komfort
než ted’, protože všude budou pouze jednolůžkové
a dvoulůžkové pokoje.

Nezbývá než doufat, že se vše brzy vrátı́ do
normálu a už se jen budeme těšit z nových pro-
stor a z toho, že můžeme našim klientům kvalitně
pomáhat.

Mgr. Petra Motalová
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Činnost kulturnı́ komise v roce 2020
Nedı́lnou součástı́ kulturnı́ho života v obci je i činnost Kulturnı́ komise. Prvnı́ polovina roku 2020
vystrašila asi celý národ a výskyt nového viru ovlivnil děnı́ v celé společnosti. Přesto jsme se snažili
nabı́dnout Vám občanům řadu kulturnı́ch akcı́. Bohužel, ne všechny akce se podařilo zrealizovat.

Prvnı́ akcı́, na kterou se
mohly těšit předevšı́m
všechny ženy, bylo při-
pomenutı́ svátku MDŽ.
V neděli 8. března 2020
se v Kulturnı́m domě
v Pačlavicı́ch konalo
posezenı́ u přı́ležitosti
Mezinárodnı́ho dne žen,
na kterém vystoupil
skladatel, textař, au-
tor 25 vydaných pı́snı́
Hany Zagorové a zpěvák
TV pořadu ”Máme rádi
Česko“ Jiřı́ Březı́k. Svůj
pěvecký talent předvedla
také Adéla Čechová
a společným duetem
ukončili toto posezenı́.

Na doprovodném programu se tanečnı́m vystou-
penı́m podı́lely děti Karolı́na a Zuzana Valou-
chovi, Adina a Jonáš Sklářovi, Eliška Smutná,
Eliška Trávnı́čková, hrou na klávesy Eliška
Buršová z Morkovic. Akce se zúčastnilo asi 100
žen, kterým předal pan starosta kytičku. Pro
všechny bylo připravené malé občerstvenı́.

V méně slavnostnı́m duchu pak proběhlo loučenı́
s předškoláky. Vzhledem k vydaným vládnı́m
nařı́zenı́m a omezenı́m, navštı́vil pan starosta Pa-
vel Čech budoucı́ prvňáčky ve školce. Tam jim
popřál a předal jako dárek potřebné pomůcky do
školy.

Bohužel poslednı́ akcı́, kterou se nám podařilo
28. zářı́ 2020 zrealizovat, byl zájezd do Městského
divadla v Brně. Tentokrát jsme se rozhodli pro
muzikálové představenı́ Mama Mia, romantický

přı́běh se svižnou komediálnı́ zápletkou, v nı́ž se
dvacetiletá Sophie snažı́ v den své svatby zjistit,
kdo je jejı́ otec, a proto na malebný řecký ostrůvek
pozve všechny tři potenciálnı́ nápadnı́ky z minu-
losti své matky.

V rámci možnostı́ a vládnı́ch nařı́zenı́ navštěvuje
starosta obce spolu s členkami kulturnı́ komise
po domluvě ”oslavence“ při kulatých 80., 85. a 90.
narozeninách a od devadesáti let pak každý rok.
Při této přı́ležitosti jim osobně předávajı́ spolu
s přánı́m dárkový balı́ček.

Závěrem bych chtěla poděkovat za podporu, po-
moc a spolupráci všem členům kulturnı́ komise,
ale také všem, kteřı́ se našich akcı́ účastnı́. Váš
zájem je pro nás všechny tou nejlepšı́ odměnou.

Za kulturnı́ komisi Jana Čechová
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Z činnosti Mysliveckého spolku Pačlavice
Myslivost představuje ”soubor činnostı́ pro-
váděných v přı́rodě ve vztahu k volně žijı́cı́
zvěři jako součásti ekosystému a spolková činnost
směřujı́cı́ k udrženı́ a rozvı́jenı́ mysliveckých
tradic a zvyků jako součást českého národnı́ho
kulturnı́ho dědictvı́.“ (§ 2 pı́smeno a, zákona
č. 449/2001 Sb. o myslivosti). Činnost myslivec-
kého spolku lze rozdělit do pěti tradičnı́ch oblastı́:

1) Chov zvěře, péče o zvěř a jejı́ ochrana
S chovem a péčı́ o zvěř nesouvisı́ zdaleka jen
přikrmovánı́ zvěře v době nouze, ale také mnoho
dalšı́ch činnostı́, které směrujı́ k ochraně zvěře
a ke zlepšovánı́ podmı́nek pro zvěř. Členové
našeho spolku pravidelně budujı́ a opravujı́ mys-
livecká zařı́zenı́ pro přikrmovánı́ zvěře, budujı́
pachové ohradnı́ky u kukuřic kvůli ochraně
před škodami na zaseté plodině způsobené
předevšı́m černou zvěřı́, plašı́ zvěř při senosečı́ch
před sekačkami, budujı́ lapacı́ zařı́zenı́ k tlu-
menı́ predátorů, kteřı́ ohrožujı́ populace drobné
zvěře a v neposlednı́ řadě také vysazujı́ polı́čka
pro zvěř, která sloužı́ jako přirozený úkryt
a ochrana předevšı́m v době vyváděnı́ mlád’at
a k přikrmovánı́ v zimě. Rovněž se dlouhodobě
věnujeme vysazovánı́ bažantı́ zvěře k posı́lenı́ di-
voké populace.

2) Lovecká kynologie
Klasické myslivecké rčenı́ řı́ká, že ”myslivec bez
psa je jen polovičnı́ myslivec“. Lovecký pes má
předevšı́m nezastupitelnou roli při výkonu práva
myslivosti v honitbě, kde nahrazuje omezené
smysly a údy svého pána – vůdce předevšı́m při
dosledu a dohledávce postřelené zvěře.

3) Střelectvı́
Několik našich členů je pravidelnými úspěšnými
účastnı́ky střeleckých soutěžı́ předevšı́m v oboru
brokové střelby pořádané spřátelenými spolky
z Koválovic u Kojetı́na, Tištı́na, Pivı́na, Rataj
a Švábenic. Jedenkrát ročně před zahájenı́m lo-
vecké sezony pořádáme na střelnici OMS KM
nastřelenı́ kulových zbranı́ a spolkové cvičné
střelby na asfaltové holuby ke zdokonalenı́
zacházenı́ se zbranı́ a ověřenı́ jejı́ funkčnosti.

4) Lov
Lov je nedı́lnou součástı́ myslivosti. Jeho funkce
spočı́vá v prvé řadě v odstraňovánı́ jedinců
nevhodných pro chov (slabých, nemocných,
přenášejı́cı́ch nevhodné genetické znaky), tlumenı́
zvěře škodı́cı́ myslivosti (predátorů zákonem po-
volených), udržovánı́ populace zvěře ve stavu,
který odpovı́dá úživnosti prostředı́ a teprve v po-
slednı́ řadě jde o zı́skávánı́ výsledku hospodářské
činnosti v podobě nutričně vysoce kvalitnı́ zvěřiny
a dalšı́ch produktů. V kulturnı́m přı́rodnı́m
prostředı́ myslivec nahrazuje funkci velkých
šelem, které u nás přirozenou selekci a udržovánı́
stavů zvěře v minulosti zajišt’ovaly (medvěd, vlk,
rys). Vzrůstajı́cı́ stavy černé zvěře v poslednı́
době, jakkoliv je redukce populace divočáků pro-
blematická, ukazujı́ na nezbytnost této činnosti
v přı́rodě. Průběrný lov zvěře podléhá přı́snému
systému pravidel ošetřujı́cı́mu nejen doby lovu
v závislosti na biologii zvěře, ale rovněž kritéria
chovnosti či průběrnosti konkrétnı́ho kusu zvěře.
Nenı́ proto pravda, že myslivec ”střı́lı́ po všem, co
se pohne“, protože opravdový myslivec vždy střı́lı́
na kus dokonale ”obeznaný“, v souladu s pravidly
průběrného lovu, a tak, aby usmrtil rychle a zvěř
nebyla trýzněna. Pouze takový lov je myslivecký.
Členové mysliveckého spolku se věnujı́ jednak in-
dividuálnı́m lovům, mezi které patřı́ předevšı́m
čekaná a šoulačka, někdy doprovázené vábenı́m,
a lovům společným, mezi které patřı́ jeden hon na
drobnou zvěř (jež lovı́me pouze na zajištěnı́ tom-
boly na ples) a dvě naháňky na černou k snı́ženı́
jejich stavů.

5) Popularizace myslivosti
a rozvoj mysliveckých tradic
S postupujı́cı́m odcizovánı́m lidské společnosti
od přı́rody a vytrácenı́m tradičnı́ho venkovského
života se myslivci čı́m dál častěji střetávajı́
s nepochopenı́m nemyslivecké veřejnosti.
Stěžejnı́m úkolem pro myslivost 21. stoletı́
je proto komunikace se širokou veřejnostı́
a představenı́ ušlechtilé činnosti mysliveckých
spolků a současně dlouhodobá osvěta v oblasti
soužitı́ lidı́ s přı́rodou.
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Součástı́ snahy našeho spolku o udrženı́ dobrého
vztahu s veřejnostı́ je každoročnı́ myslivecký ples
pořádaný v Pačlavicı́ch. Myslivost zanechala svou
nesmazatelnou stopu ve všech oborech lidského
uměnı́ od malı́řstvı́, přes sochařstvı́, architekturu
až k literatuře a hudbě. Nejcennějšı́m prvkem
myslivecké kultury jsou ale myslivecké zvyky
a tradice, mezi které patřı́ i česká myslivecká
mluva, odı́vánı́, lovecké signály a hlaholy, rituály
souvisejı́cı́ s úctou k ulovené zvěři, použı́vánı́
úlomků a zálomků, přijı́mánı́ mezi myslivce, pa-
sovánı́ na lovce, myslivecká latina, myslivecký
soud a dalšı́.

Dodržovánı́ tradic a znalost myslivecké mluvy
patřı́ k základnı́m dovednostem myslivce a jejich
neznalost a nerespektovánı́ se neodpouštı́. Mys-
livec se proto celý svůj život v těchto dovednos-
tech zdokonaluje, o čemž svědčı́ každoročnı́ trou-
benı́ na borlici při zahájenı́ a ukončenı́ společných
lovů před kulturnı́m domem v Pačlavicı́ch.

V uplynulém roce 2020 ale i nynı́ stále platı́
na základě opatřenı́ s nemocı́ COVID-19 vy-
daný zákaz volného pohybu osob uvedeného
v usnesenı́ch vlády o přijetı́ krizových opatřenı́,
který se nevztahuje na výkon práva myslivosti –
společný lov organizovaný uživatelem honitby za
účelem plněnı́ plánu lovu, plněnı́ mimořádných
veterinárnı́ch opatřenı́ a předcházenı́ škodám
zvěřı́ (např. společný lov drobné nebo spárkaté
zvěře) s podmı́nkou, že prováděnı́ těchto
činnostı́ je možné, ale bez dalšı́ch navazujı́cı́ch
společenských shromážděnı́ účastnı́ků, proto nás
nebylo možno spatřit na tradičnı́ tzv. ”poslednı́
leči“, vždy pořádané v Pačlavicı́ch.

Na závěr bych chtěl jménem členů mysli-
veckého spolku Pačlavice poděkovat všem našim
přı́znivcům a členům honebnı́ho společenstva za
podporu v našı́ činnosti k zachovánı́ mysliveckých
tradic. S pozdravem a přánı́m pevného zdravı́
v roce 2021.

Vladimı́r Štětina, předseda spolku
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SDH Pačlavice v roce 2020
Rok 2020 jsme zahájili změnami ve funkcı́ch SDH Pačlavice. Na 124. Valné hromadě, konané 4. 1. 2020,
byl zvolen nový výbor pro obdobı́ 2020–2025 v počtu 11 členů. Starostu sboru Pavla Čecha nahradila
Gabriela Zdražilová, velitelem sboru je nadále Zdeněk Obruča. Dalšı́mi členy výboru se stali: Náměstek
starosty – Soldán Jiřı́, Jednatel – Soldánová Miroslava, Hospodář, pokladnı́k – Kaňová Simona, Strojnı́k
– Staněk Roman, Kronikář – Vdolečková Eva, Vedoucı́ mládeže – Soldánová Veronika, Vzdělavatel –
Frkalová Marie, Referent MT – Staněk Vladimı́r, Správce majetku – Navrátilová Bronislava. Chtěli
bychom poděkovat všem odstupujı́cı́m členům výboru za obdobı́ 2015–2020 za jejich vykonanou práci.

Hned 18. 1. 2020 byl pořádán dětský maškarnı́
karneval, který byl co do účastnı́ků masek
nejúspěšnějšı́. Jako by děti s rodiči předvı́dali, že
to bude na dlouhou dobu poslednı́ akce, kde se
děti můžou vydovádět. Však také pro ně byla na-
chystána bohatá tombola, světelná šou, cvičený
králı́k, vystoupenı́ děvčat z Pačlavic, spousta her
a bohaté občerstvenı́. Dne 22. 2. 2020 se konalo
tradičnı́ voděnı́ medvěda. Byla k viděnı́ spousta
pestrých masek. K masopustnı́mu reji je jako
vždy doprovázeli muzikanti, tvořeni z členů ka-
pely Morkovčanka.

Dne 1. 3. 2020 se na územı́ ČR potvrdil prvnı́
přı́pad nakaženı́ koronavirem a poté se nákaza
rozšı́řila v pandemii. Byla vydána opatřenı́
a zrušeny všechny akce. Proto mı́sto dubna se až
v květnu konal sběr železa a elektroodpadu.

I letos se chlapi pořádně zapotili. 3. 5. 2020
zásahová jednotka SDH Pačlavice spolu s profe-
sionálnı́mi hasiči zasahovala u požáru bývalého
vepřı́na ve Lhotě. Asi minutu po ohlášenı́ cel-
kové likvidace události byl nahlášen dalšı́ požár,
tentokrát v Pačlavicı́ch na garážı́ch patřı́cı́ k bu-
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dově bývalé mlékárny. Požár se rychle šı́řil a dı́ky
rychlému přı́jezdu hasičů nezasáhl dalšı́ budovy.
Účastnilo se sedm jednotek hasičů.

Dne 11. 7. 2020 se měla konat oslava k výročı́ 125
let založenı́ SDH Pačlavice, kterou jsme z důvodu
nemoci covid pro veřejnost zrušili.

Uspořádali jsme jen pro členy sboru posezenı́
u hasičárny, abychom si alespoň částečně nahra-
dili výročnı́ oslavu. I přes nepřı́zeň počası́ se nás
dost sešlo.

Dětské odpoledne pořádané 28. 8. 2020 na So-
kolské zahradě k přı́ležitosti ukončenı́ prázdnin
se vydařilo. Pro děti byla připravena spousta
her a soutěžı́, kde se všichni vydováděli. Za
odměnu dostaly děti sladkou odměnu, občerstvenı́
a závěrem si opékaly špekáčky.

Během roku se uskutečnilo několik brigád. Byla
nově vymalována dětská klubovna a pořı́zeny do
nı́ dvě nové skřı́ně na potřeby dětı́ a požárnı́ho
sportu.

Za mladé hasiče nás Ma-
rie Horáková 20. 9. 2020
reprezentovala pod ve-
denı́m Petra Jaroše na
závodech TFA mladých
hasičů v Rychlově, kde
se umı́stila na krásném
4. mı́stě. Gratulujeme.
A Petr Horák se účastnil
závodů TFA v Luto-
pecnách. Toto byla pro
rok 2020 poslednı́ událost.
Dalšı́ akce z důvodu
rozšı́řenı́ nemoci covid
byly zrušeny.

Děkujeme všem členům
i nečlenům, kteřı́ nemalou
měrou přispěli svou po-
mocı́ při všech činnostech
sboru.

Na závěr bychom chtěli
poděkovat za pod-
poru obecnı́mu úřadu
Pačlavice, všem spon-
zorům a občanům, kteřı́
nás podporujı́ a těšı́me
se na dalšı́ spolupráci.
Děkujeme. V novém roce
2021 přejeme všem hlavně
pevné zdravı́.

Eva Vdolečková, kronikář
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SDH Pornice v roce 2020
Rok uběhl jako voda a opět můžeme zhodnotit
činnost našeho sboru dobrovolných hasičů z Por-
nic. Jedna z prvnı́ch akcı́ bylo tradičnı́ voděnı́
medvěda za slušné účasti členů SDH.

Za nepřı́znivého počası́ jsme v březnu uspořádali
sběr železného odpadu, kdy se nám za po-
moci občanů podařilo naplnit kontejner. Po zimnı́
přı́pravě a trénovánı́ v tělocvičně ZŠ Morkovice
jsme se chystali na novou sezónu v požárnı́m
sportu.

Připravovali jsme také areál Zadrevu na kulturnı́
akce. S přı́chodem nebezpečného viru začala pla-
tit vládnı́ opatřenı́, která nám všem znemožnila
pořádat a účastnit se kulturnı́ch a sportovnı́ch
akcı́ podle plánu, tradic a našich přánı́. Vše se
muselo omezit či zrušit. Stavěnı́ a kácenı́ máje
jsme uskutečnili jen ve velmi omezeném počtu
členů SDH, ale tradice musela být dodržena.
Věřili jsme, že na hasičském výletu si to vše vyna-
hradı́me. Ale dle nařı́zenı́ Sdruženı́ hasičů Čech,
Moravy a Slezska (SH ČMS) jsme museli nejenom
my, ale i ostatnı́ sbory v našı́ republice úplně ome-
zit jak kulturnı́, tak sportovnı́ činnost. I přes tato
omezenı́ jsme se snažili udržovat areál a cvičiště
v naprostém pořádku.

U přı́ležitosti výročı́ vzniku samostatného
Československa v roce 1918 jsme ke dni 28. řı́jna
položili věnec k pomnı́ku padlých pornických
občanů v 1. světové válce.

TFA
V letnı́ch měsı́cı́ch jsme během července a srpna
objeli pět soutěžı́ TFA. Milan Kochanı́ček, Petr
Jaroš a Gabriela Kochanı́čková v nich dosáhli
pěkných výsledků. Byli jsme natěšeni na soutěž
TFA v Pornicı́ch, jenž byla zařazena do Zlı́nské
ligy železných hasičů. Na podzim však přišla
druhá vlna viru covid a s nı́ zrušenı́ všech soutěžı́.
Bylo nám to upřı́mně lı́to, protože jsme přı́pravě
na soutěž věnovali hodně času, ale nic se nedalo
dělat. Zdravı́ nás všech je přednějšı́. Milan Ko-
chanı́ček se probojoval na Mistrovstvı́ české re-
publiky v TFA, které se mělo uskutečnit ve Svi-
tavách, ale vládnı́ omezenı́ vše zhatila.

Věřı́m, že v tomto roce navážeme na léta
předchozı́ a budeme moct uskutečnit všechny kul-
turnı́ a sportovnı́ akce bez omezenı́, na nichž si
můžeme mimo jiné také popovı́dat o všednı́ch
věcech.

Do nového roku bych chtěl všem spoluobčanům
Pornic, členům SDH Pornice, zastupitelstvu obce
Pačlavice, sponzorům, ale i přı́znivcům hasičů
popřát hodně zdravı́, pohody a optimismu.

Petr Jaroš, velitel SDH Pornice
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SDH Lhota v roce 2020
Váženı́ čtenáři Zpravodaje, rok se s rokem sešel a je na řadě opět rekapitulace činnosti SDH Lhota za
uplynulou sezónu, byt’ se dá už předem předpokládat, co rámcově přinesou následujı́cı́ odstavce.

Sešli jsme se nejprve opět na samém začátku ledna na valné hromadě, abychom mezi sebou zhodnotili
uplynulé obdobı́, provedli schválenı́ finančnı́ch záležitostı́ a kontrolnı́ch zpráv, stanovili plán činnosti
pro rok 2020 a usnesli se na sestavenı́ a přı́padné obměně výboru. Ve funkci starostky SDH byla po-
tvrzena Miroslava Navrátilová a do funkce velitele byl jmenován Jiřı́ Hanák, pokud máme jmenovat ty
nejviditelnějšı́ osoby.

Koncem února se ještě
podařilo uspořádat ostat-
kový průvod. Tento
byl poznamenán zdra-
votnı́mi indispozicemi
několika členů nebo
tradičně se účastnı́cı́ch
sousedů a přátel. I tak
se ovšem v minimalis-
tickém provedenı́ vydařil
jako vždy.

Věřı́me, že si užili jak
účastnı́ci, tak hospodáři,
k nimž maškarová výpra-
va zavı́tala. Děkujeme
jak za účast, tak za
pohoštěnı́, vlı́dné přijetı́
a dary.

Poté, bohužel, opakovaně zaúřadovala dobře
známá epidemie Covid-19 a seškrtala v pod-
statě zbytek plánu pro celý rok. Do předletnı́ho
mezičasu se ještě podařilo ve chvı́li uvolněnı́ pro-
sadit sběr železa, nicméně to byl poslednı́ záchvěv.

Ostatnı́ akce byly vzhledem k protiepidemickým
opatřenı́m postupně rušeny nebo nebyly ani
veřejně vyhlašovány, protože situace se často
měnila ze dne na den, kdy nebylo a ani ne-
mohlo být dopředu známo, jaká bude konkrétně
v přı́štı́m týdnu, dvou týdnech nebo měsı́ci. Takto
jsme se my i naši sousedé museli vzdát pálenı́
čarodějnic, hasičského výletu, dětských dnı́, Mi-
kuláše.

Máme to na paměti, věřı́me, že následujı́cı́ rok
2021 bude už lepšı́ a že si okolnostmi zmařené
plány dokážeme vynahradit a užı́t a prožı́t o to
lépe. To přejeme ovšem nejen sobě, ale předevšı́m
i vám všem. Budeme se na Vás jako vždycky těšit.

Michal Eger, kronikář SDH Lhota
Foto: Michal Eger
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TJ Sokol Pornice v roce 2020
Počet stávajı́cı́ch členů našı́ tělocvičné jednoty Sokol je 23. Rok 2020 jsme zahájili 1. ledna už druhým
ročnı́kem ”Novoročnı́ho otužovánı́ na rybnı́ku Švábka“. Vzduch měl pět stupňů a voda jeden.

Tento rok se do vody
odvážilo za mocné
podpory hojného obe-
censtva pět otužilců.
Věřı́me, že se přı́štı́ rok
řady odvážlivců opět
rozrostou.

Na jaře jsme se
připojili k výzvě

”Uklid’me Česko“
a pravidelně jsme se
z vycházek do lesa
vraceli s plnými pytli
odpadků. Pojd’te se
v přı́štı́m roce připojit
také.

Jediná většı́ veřejná akce, která se nám v tomto nelehkém roce podařila uskutečnit, bylo ”Rozloučenı́
s prázdninami“ dne 29. 8. 2020 Všichni jsme si to moc užili. Pro děti bylo tradičně připraveno sportovnı́
vyžitı́ v podobě střelby z luku, střelby ze vzduchovky, chůze na chůdách. Nejmenšı́ se mohli vyřádit
ve skákacı́m hradě, malovalo se na obličej a o zábavu se dětem postaral DJ. Rodiče mohli na těžkosti
zapomenout při posezenı́ se sousedy a přáteli u občerstvenı́.

Děkujeme také Policii
ČR, že dětem umožnila
prohlédnout si poli-
cejnı́ auta a vyzkoušet
si policejnı́ výbavu.

Letos jsme byli ob-
zvláště vděčnı́ spon-
zorům za to, že i v této
nelehké době byli
ochotni pomoct. My
jsme tak mohli opět
uspořádat bohatou
tombolu a všechny děti
odměnit sladkostmi
a občerstvenı́m.
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V listopadu byl proveden svoz kovového od-
padu v obci. Děkujeme občanům za spoluúčast.
Rok 2020 byl pro nás všechny hodně těžký.
Nepřál společenským setkávánı́m, společným
sportovnı́m aktivitám a ani závěr roku ne-
mohl proběhnout ve společnosti přátel. Nicméně
věřı́me, že rok 2021 bude začátkem něčeho nového
a lepšı́ho, že si lidé opět začnou užı́vat přı́rodu,
drobné radosti a společnost svých nejbližšı́ch.

Přejeme Vám, bud’te zdravı́ a št’astnı́. Děkujeme
Vám za přı́zeň a těšı́me se na Vás v roce 2021.
Sportu zdar.

Kniha o Pačlavicı́ch, Pornicı́ch a Lhotě
V loňském roce byla dokončena publikace, která je prvnı́ ucelenou publikacı́ o našich třech obcı́ch. Nenı́
to kniha historická, ale předevšı́m vzpomı́nková, jejı́mž cı́lem je oživit minulost zachycenou na foto-
grafiı́ch a přı́padně porovnat doby dávno minulé se současnostı́.

Dalšı́m důvodem vydánı́ této knihy je, abychom nikdy zapomı́nali
na naše předky a vážili si jejich práce i života. Kniha byla tvořena
asi dva roky. Na zajišt’ovánı́ materiálů a podkladů se podı́leli jak
občané, tak zastupitelé. Za to jim patřı́ velké poděkovánı́. Na jejı́m
vzniku se největšı́ mı́rou podı́lel mı́stostarosta obce Mgr. Bronislav
Mich, který celou knihu editoval s pomocı́ vydavatele firmy F.R.Z.
agency s.r.o. pana Jaromı́ra Růžka. Cena tisku knihy byla 500 Kč.
Zastupitelstvo stanovilo prodejnı́ cenu na 299 Kč. Bohužel v knize
chybı́ jakákoliv zmı́nka o spolku Včelařů. Za toto nedopatřenı́ se
velmi omlouváme.
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TJ Sokol Pačlavice v roce 2020
Rok pro nás začal již tradičně pořádánı́m IX. sportovnı́ho plesu. Nechybělo ani vystoupenı́ našich hráčů
a všichni se dobře bavili. V lednu se začalo trénovat v Osı́čanech na umělé trávě a od 14. 2. hráči absol-
vovali třı́dennı́ soustředěnı́ na Baldovci. Dne 22. 2. jsme společně s hasiči jako každý rok zorganizovali
Ostatky a pomalu jsme začali vyhlı́žet začátek fotbalové sezóny. Bohužel, celé jaro bylo z důvodu kora-
novirové epidemie zrušeno.

Jelikož se nehrálo, tak
jsme brigádně zvedli
postřikovače na hřišti,
vymalovali šatny, proběhla
i vertikutace hřiště. Dále
jsme provedli dalšı́ práce na
šatnách, na hřišti a v celém
areálu.
Dne 9. 5. jsme provedli
s hasiči sběr železa.
25. 7. ve fázi, kdy byla
uvolněna opatřenı́, proběhl
turnaj v nohejbale za účasti
7 mužstev. Každým rokem
se týmy zlepšujı́, takže se
bylo na co dı́vat.
V rámci letnı́ch aktivit jsme
ještě stihli 21. 8. uspořádat
zábavu, na které hrála sku-
pina EXPO.
Dne 2. 8. začala sezóna ”A“
i ”B“ mužstva, bohužel,
vzhledem ke zhoršené
koronavirové situaci byla
11. 10. podzimnı́ část fot-
balové sezóny ukončena,
bylo zakázáno i trénovánı́
družstev i mistrovské
zápasy. Věřme, že rok 2021
se již odehraje v normálnı́m
režimu.
Takže k této krátké zprávě
nezbývá než napsat, at’
jsou hlavně všichni zdravı́,
abychom se opět mohli
vı́dat na našich sportovnı́ch
akcı́ch. No a samozřejmě
poděkovat všem sponzorům,
divákům, hráčům a těm, co
se o celý chod klubu starajı́.

18



Zpravodaj 2021Zpravodaj 2021Zpravodaj 2021

Přı́štı́ rok na viděnou. Sportu zdar a fotbalu zvlášt’.
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Aktivity MAS Hřı́běcı́ hory
MAS Hřı́běcı́ hory podpořila v řı́jnu 2020 téměř
20 projektů. Celkem bylo rozděleno 2,4 miliónů
korun na menšı́ projekty obcı́m a spolkům. Mezi
podpořenými projekty bylo nové vybavenı́ kul-
turnı́ch domů, výsadba zeleně u hřbitova, do-
plněnı́ odpočinkových mı́st a informačnı́ch tabulı́
na návsi, vybavenı́ obchodů, pořı́zenı́ zázemı́ pro
konánı́ kulturnı́ch akcı́.

Mı́stnı́ spolky zı́skaly prostředky na nákup
krojů a krojových součástı́, vybavenı́ kluboven či
prostředky na zateplenı́ mı́stnı́ sokolovny. Nejen
tyto projekty uspěly se svou žádostı́ v rámci
6. výzvy z Programu rozvoje venkova na územı́
Mı́stnı́ akčnı́ skupiny (MAS) Hřı́běcı́ hory, z.s.
Dalšı́ výzvu zaměřenou tentokrát pro podnika-
tele, zemědělce a podporu produkce z farem
vyhlásı́ MAS na jaře 2021.

Mı́stnı́ akčnı́ skupina Hřı́běcı́ hory je nezisková
organizace, která se zabývá rozvojem venkova
a působı́ na územı́ 33 obcı́ jihozápadně od
Kroměřı́že. Pokud patřı́te mezi aktivnı́ obyvatele,
kteřı́ se zajı́majı́ o děnı́ kolem sebe a zajı́má vás
rozvoj tohoto regionu v přı́štı́ch letech, můžete se
zapojit do některé z pracovnı́ch skupin (cestovnı́
ruch, zemědělstvı́, lesnictvı́, podnikánı́, životnı́
prostředı́, sociálnı́ oblast, školstvı́).

Bližšı́ informace a kontakty na garanty pra-
covnı́ch skupin naleznete na stránkách MAS:
www.hribecihory.cz/sclld21. Pokud plánujete
v budoucnu realizovat vlastnı́ projekt např.
nákup vybavenı́ či techniky pro podnikánı́ a chtěli
byste na něj zı́skat dotaci, neváhejte se obrátit na
pracovnı́ky MAS nebo vyplňte krátký online do-
taznı́k na stránkách MAS.

Svoz plastů v roce 2021
18. ledna 10. května 27. zářı́

15. února 7. června 25. řı́jna

15. března 5. července 22. listopadu

12. dubna 2. a 30. srpna 20. prosince

Svoz bude prováděn od Vašeho domu
podle harmonogramu svozů. Pytle Vám
budou před každým svozem dodány do
schránky. Pokud Vám nebudou stačit,
můžete si na obecnı́m úřadě vyzved-
nout dalšı́. Pokud pytel nenaplnı́te,
vyčkejte dalšı́ho pravidelného svozu.
Pytle obdržı́te před svozem. Pokud Vám
pytle nebudou stačit, volejte na obecnı́
úřad, telefon 573 372 016.

Pytle nebudou odvezeny v přı́padě, že pytel nenı́ naplněný, pytel nenı́ dodán obcı́ Pačlavice, do pylte
byl uložen odpad, který tam výslovně nepatřı́.

Co patřı́ do žlutého pytle: sešlápnuté plastové PET láhve, plastové obaly od jogurtů, kečupu, hořčice
atd., plastové tašky, mikroténové sáčky, balı́cı́ fólie, plastové obaly od pracı́ch, čistı́cı́ch, avivážnı́ch
prostředků, polystyrén v menšı́ch kusech, papı́rové obaly od mléka, džusů (tzv. tetra packy).

Co nepatřı́ do žlutého pytle: plastové trubky, podlahové krytiny, plastové nádoby od motorových olejů
a chemikáliı́, dětské pleny, plast většı́ch rozměrů (např. záchodové prkénko, plastové židle apod.).

Informace do Zpravodaje sesbı́ral Mgr. Bronislav Mich. Sazbu textu provedl Mgr. Radek Strnadel.
Vydala Obec Pačlavice v únoru 2021 jako svou 1. publikaci v tomto roce.
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